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ZONDAGOPELNSTELLING SUPERMARKTEN 

Het is duidelijk dat vooral grote supermarkten de 
zondagsopenstelling willen. Ook een meerderheid 
van de Doetinchemse bevolking is voor deze open-
stelling. Omliggende gemeenten doen het ook. Kan 
centrumgemeente Doetinchem dan wel achterblij-
ven?  
 
GroenLinks heeft, dat bent u zo van ons gewend, 
ook oog voor de minderheid. Dat zijn in dit geval 
vooral de kleinere supermarkten die moeite heb-
ben om alle zondagen open te zijn. Wat betekent 
dit voor hun voortbestaan? Ook speciaalzaken in 
levensmiddelen zullen niet allemaal gelukkig zijn 
met ruimere openingstijden voor de supermark-
ten. Dat we nu eenmaal mee moeten in de maal-
stroom van de 24-uurs economie is voor onze frac-
tie ook geen overtuigend argument. Omdat in de 
gemeenteraad het aantal voor- en tegenstanders 
van algehele openstelling ongeveer gelijk was, is 
er door een raadswerkgroep aan een gezamenlijk 
voorstel gewerkt. GroenLinks heeft met dit voor-
stel ingestemd omdat het met een zondagsopen-
stelling met beperkte openingstijden (tussen 
13.00 en 18.00 uur) voor een belangrijk deel tege-
moet komt aan de wensen van de meerderheid e n 
de minderheid. Buurtsupers vervullen een belang-
rijke sociale rol in wijken en dorpen. We hebben 
het college gevraagd om ruimte en ondersteuning 
aan deze buurtsupers te bieden zodat ze beter 
kunnen inspelen op de veranderende markt. 
 

VISIE OP DE BINNENSTAD 

Een aantrekkelijke en toekomstbestendige bin-
nenstad is het doel van de visie op de binnenstad 
van Doetinchem. Om dat te bereiken heeft het col-
lege een aanvalsplan opgesteld. Het Aanvalsplan 
bevat een analyse van de binnenstad, een orde-
ning van ideee n en een visie over wat we willen 
bereiken. Geen opgelegd plan, maar een gemeen-
schappelijk kader dat richting geeft.  
 
GroenLinks is enthousiast over dit aanvalsplan. 
Het is een belangrijke eerste stap en zowel het 
proces als het resultaat zitten goed in elkaar. Voor-
al het gesprek met de samenleving om ideee n op 
te halen voldoet aan de doelstelling van Groen-
Links om onze inwoners vooraf op een volwaardi-
ge manier te betrekking bij het ontwikkelen van 
nieuwe plannen.   

Over het resultaat zijn we ook erg tevreden. Een 
gastvrije binnenstad met een decor van groen en 
water, met als kernwoorden: levendig, onderne-
mend, Bourgondisch, gezellig, bereikbaar en 
sfeervol.  

 
Wat na het aanvalsplan rest is antwoord op de 
vraag hoe we, hetgeen we willen, gaan bereiken. 
GroenLinks heeft vier aandachtspunten inge-
bracht voor het uitvoeringstraject: 
1. Zorg als gemeente voor een laagdrempeli-

ge en uitnodigende houding richting po-
tentie le initiatiefnemers;  

2. Zorg ervoor dat initiatiefnemers ruimte 
krijgen (binnen het kader) om te komen 
tot de uitvoering van kansrijke initiatie-
ven; 

3. Zorg ervoor dat de verschillende initiatie-
ven in samenhang worden ontwikkeld; 

4. Zorg ervoor dat naast de inhoudelijke ka-
ders ook gelet wordt op leefbaarheid en 
duurzaamheid. 

 

GroenLinks is van mening dat een sterke binnen-
stad van groot belang is voor de stad, voor de 
gemeente, voor de regio. Wij hebben vertrouwen 
in de ondernemingskracht van de inwoners van 
de gemeente en de regio. We zien de uitwerking 
van de visie dan ook met vertrouwen tegemoet.   

 
 
 
 
 
 
 



OPVANGCAPACITEIT ASIELZOEKERS DE 
KRUISBERG 
 
Sinds juni 2014 is de voormalige penitentiaire 
inrichting De Kruisberg door het Centraal Or-
gaan opvang Asielzoekers (COA) in gebruik ge-
nomen als procesopvanglocatie (POL) voor asiel-
zoekers. In de Kruisberg worden maximaal 350 
asielzoekers opgevangen voordat ze na 2 tot 6 
weken doorstromen naar AZC’s. Op 4 augustus 
2015 heeft het COA de gemeente Doetinchem 
verzocht om de capaciteit van de Kruisberg tij-
delijk te verhogen naar 575 plekken. In goed 
overleg met de buurtbewoners van De Kruisberg 
en de gemeenteraad heeft het college medewer-
king verleend aan dit verzoek.  
 
Onlangs heeft het COA opnieuw een verzoek in-
gediend, ditmaal om het aantal opvangplekken 
in De Kruisberg te verhogen naar 800 asielzoe-
kers en de duur van de opvang van 3 naar 5 jaar. 
Een aantal van 800 asielzoekers kan niet binnen 
de bestaande bebouwing worden opgevangen. 
Behalve de vraag of asielzoekers op deze manier 
nog op een humane wijze zouden worden opge-
vangen vraagt dit om een enorm aanpassings-
vermogen van de buurt. Tot nu toe is de buurt 
begripvol en genuanceerd met de opvang van 
asielzoekers en de tijdelijke uitbreiding omge-
gaan. De fractie van GroenLinks heeft waarde-
ring voor de buurtbewoners en alle vrijwilligers 
die de vluchtelingen een warm hart toedragen.  

Eerste asielzoekers in De Kruisberg 

 
We hebben ingestemd met het voorstel van het 
college om het COA geen toestemming te verle-
nen voor uitbreiding naar 800 asielzoekers. Wij 
willen wel nadenken hoe Doetinchem in het ver-
volg  vluchtelingen op een betere manier kan 
opvangen. Kleinschalige opvang is wat Groen-
Links betreft een prima oplossing. Een kleine 
groep past beter in een buurt. De vluchtelingen 
zouden er langer kunnen blijven en niet steeds 
van hot naar her hoeven te verhuizen. Ook zou-
den er meer kansen zijn om dagbesteding en 
taalonderwijs te realiseren.  
 
 

NOTA UITGANGSPUNTEN VOOR DE MOBILI-
TEITSVISIE 2016 - 2026 
 
Door middel van een nota met uitgangspunten 
moet richting worden gegeven aan de mobiliteit 
binnen de gemeente Doetinchem voor de komende 
jaren. De nota die werd voorgesteld aan de raad 
was een uitgebreide opsomming van mogelijkheden 
zonder dat er een duidelijke richting werd gekozen.  

 
De fractie van GroenLinks heeft daarom een motie 
ingediend waarin kaders werden gesteld waaraan 
de mobiliteitsvisie moet voldoen. Vooral het ont-
wikkelen van veilige, snelle en comfortabele hoofd-
routes voor fietsers en het inzetten op dubbelspoor 
zijn voor ons belangrijke kaders. Simpelweg omdat 
deze vervoersmiddelen niet of nauwelijks bijdragen 
aan geluidsoverlast, luchtvervuiling en klimaatver-
andering. Dus goed voor leefbaarheid en duurzaam-
heid. Wij willen om die reden investeren in goed 
openbaar vervoer, snelle, comfortabele en veilige 
fietsvoorzieningen en voldoende ruimte voor voet-
gangers en minder validen. Bij een centrumge-
meente in een landelijke omgeving is het voor de 
leefbaarheid van het buitengebied en de regio ook 
van belang dat de autobereikbaarheid goed is en 
blijft. Dat wil niet zeggen dat GroenLinks wil inves-
teren in meer asfalt. Het benutten van bestaande 
infrastructuur is ook een van de kaders van onze 
motie. Om tot een duurzamer autobereikbaarheid 
te komen zal wat GroenLinks betreft moeten wor-
den ingezet op alternatieven voor fossiele brand-
stoffen, daarbij denken we bijvoorbeeld aan duur-
zaam opgewekte elektriciteit. Onze motie werd aan-
genomen, alleen de fracties van PvdA, SP en GBD 
stemden tegen.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



wenst iedereen  
fijne kerstdagen en een 
groen en sociaal 2016. 

ALGEMENE BESCHOUWINGEN - BEGROTING 
2016 

Er  verandert nu meer in een jaar dan de vorige 
eeuw in 10 jaar. Daarom is het nog belangrijker om 
mensen toekomstperspectief te bieden. Helaas zien 
we dat Nederland vooral wordt gedreven door Eco-
nomisme, zoals Jesse Klaver het zo treffend noemt. 
Bij Economisme wordt alles herleid tot een simpele 
rekensom. Wat geen prijs heeft telt letterlijk niet 
mee. Maar veel wat van waarde is in ons leven heeft 
geen prijs: vrije tijd, vriendschap, natuur, zeggen-
schap, schone lucht, kunst.  

 
GroenLinks beoordeelt de begroting vanuit onze 
visie, die uitgaat van de menselijke maat, met gelij-

ke kansen voor iedereen en een eerlijke verdeling.     
We hechten waarde aan het welzijn en de leefomge-

ving van inwoners en kwaliteit gaat voor kwanti-
teit. 
 

De Doetinchemse Keuze wordt in de praktijk ge-

bracht. Zoals in het coalitieakkoord is vastgelegd 

voeren we in Doetinchem een goed sociaal beleid; 
niemand valt buiten de boot. Wanneer dit wel 

dreigt te gebeuren wordt het budget verhoogd. Bij 
het   armoedebeleid zien we dat het Meedoenarran-
gement een groot succes is. Hierdoor kunnen kin-
deren uit arme gezinnen mee blijven doen in de sa-

menleving.  
 
Door een motie die GroenLinks eerder dit jaar heeft 
ingediend is er in de begroting voor de duurzaam-
heidsagenda een structureel budget van €100.000,- 

opgenomen. We zien dit als een belangrijke eerste 

stap om in 2030 een energie neutrale gemeente te 

zijn. Met het in de praktijk brengen van het nieuwe 
afvalstoffenbeleid wordt ook een belangrijke stap 
gezet voor het hergebruiken van alle afval.   
  
Inwoners worden steeds beter betrokken bij        

ontwikkelingen in hun leefomgeving. Samen met 
inwoners werken we aan plannen voor ontwikke-
lingen, in plaats van het inspreken van inwoners op 
voorstellen van het college. Goede voorbeelden 
daarvan zijn, het nieuwe afvalbeleid, zondagopen-
stelling supermarkten en het aanvalsplan binnen-
stad. Er zijn ook leermomenten, zoals bij het IKC en 

het vervolg van de kerntakendiscussie. 

De fracties van PvdA, SP en GBD kwamen met 

een gezamenlijke tegenbegroting. De overwe-
gingen in de bijbehorende amendementen en 
moties waren suggestief. Er werd bijvoorbeeld 

gesuggereerd dat een bezuiniging op het ar-
moedebeleid ten koste zou gaan van mensen 
die gebruik maken van de regelingen. In werke-
lijkheid wordt er geprobeerd om de uitvoe-

ringskosten te verlagen omdat deze 40% van 
het totale budget bedragen!      
 
Als dekking voor de voorstellen in de amende-
menten waren de 3 fracties van plan om meer 
woningen te bouwen dan regionaal nodig is in 
verband met de krimp. Er zou dan minder geld 
hoeven te worden gereserveerd om de tekorten 
op de gemeentelijke bouwgrond op te vangen. 
Deze zijn ontstaan door het woningbouwbeleid 
van de afgelopen jaren waar de PvdA en de  
fractievoorzitter van GBD zelf debet aan zijn. 
Met deze tegenbegroting lijken ze dus met     
dezelfde luchtbel door te willen gaan; bouwen 
voor leegstand. De opmerking dat met de tegen-
begroting in mensen zou worden geï nvesteerd 
in plaats van stenen sloeg compleet de plank 
mis.  
 

De fractie van GroenLinks is graag bereid om 
samen te werken met de linkse fracties uit de 
oppositie. Een amendement over regelarme bij-

stand hebben we ondersteund en deze is ook 

aangenomen. We moesten helaas constateren 
dat de PvdA en de SP meer tijd en moeite had-
den gestopt in negatieve beeldvorming dan het 

serieus zoeken van steun voor hun tegenbegro-
ting. De tegenbegroting van deze fracties leek 

dus vooral verkiezingsretoriek.  



VERSLAG ALGEMENE LEDENVERGADERING 
(ALV), 8 DECEMBER 2015 
 
De Algemene Ledenvergadering is altijd een mo-

ment om terug te kijken op het afgelopen politie-

ke jaar.  

Fractie en Wethouder 

Fractievoorzitter Sevda Bali gaf een overzicht van 
de onderwerpen die het afgelopen jaar de revue 
zijn gepasseerd in de raad. Zij noemde daarbij o.a. 
de door GroenLinks ingediende motie ‘inhaalslag 
duurzaamheid’ die unaniem is aangenomen. 

Evenals de GroenLinks motie ‘richting aan de mo-
biliteitsvisie’ die duidelijk maakt wat de raad be-
langrijk vindt rond mobiliteit. Ook de inzet en het 
resultaat rond het IKC Noord, met name de ro-

buuste natuurverbinding, gezonde school en vei-
lige fietsroutes en onze inspanningen rond de 
zorg en het armoedebeleid kwamen aan bod. Het 
komende jaar zal onze fractie zich in het bijzon-

der inzetten voor duurzaamheid, het sociale do-
mein en de betrokkenheid van burgers. Frans 
Langeveld gaf een inkijkje in de keuken van een 
wethouder duurzaamheid. Hij schetste daarbij 

het proces om duurzaamheid goed tussen de 
oren te krijgen. Een andere insteek is de regiona-

le inspanningen om duurzame maatregelen voor 
iedereen bereikbaar te krijgen. Een zeer lage ren-
te op een duurzaamheidslening moet dat moge-

lijk gaan maken. Ook ging de wethouder in op 
afval als grondstof. Hij maakte duidelijk dat het 

‘afvalbeleid’ bezig is met een inhaalslag. Wethou-
der: “We zijn op de goede weg, maar zijn er nog 

niet”. De aanwezigen voelden zich uitgenodigd 
om met tips te komen. Frans heeft deze met enige 
gretigheid opgeschreven.  

Bestuur 

Michel Koenen was aanwezig namens GroenLinks 

Bronckhorst, dat per 1 januari 2016 als zelfstan-
dige GroenLinks afdeling verder gaat. Michel 
wordt de voorzitter van deze afdeling. De intentie 

is om als Achterhoekse afdelingen nauw te gaan 
samenwerken. Een voorbeeld hiervan is het Regi-
onale GroenLinks cafe . Verder hebben we tijdens 
de ALV afscheid genomen van de bestuursleden 

Wim van de Graaf en Wouter Koop en hebben we 
Marijn Dibbets welkom geheten als nieuw be-
stuurslid. Leo Oudakker had voor de vertrekken-
de bestuursleden een speech voorbereid en heeft 
hen een aardigheidje overhandigd. Wouter Koops 
heeft de taak van penningmeester overgedragen 
aan Hans van Veelen. Uit de jaarrekening blijkt 
dat Wouter een financieel gezonde afdeling ach-

terlaat.  

Mythe van het Economisme 

Na de pauze gaf raadslid John Westerdiep een 
korte presentatie over het boek “Mythe van het 
Economisme”. Dit boek is geschreven door frac-

tievoorzitter en politiek leider van GroenLinks; 
Jesse Klaver. John schetste het begrip Economis-
me als een ‘politiek’ waarin economische groei 

als enig doel wordt gesteld, korte termijn winst 
belangrijker is dan kwaliteit op langere termijn, 
marktwerking zaligmakend is en het stelsel van 
sociale zekerheid mensen lui maakt. Jesse breekt 
een lans voor een nieuwe ideologie. Hij geeft aan 

dat deze door economie gedreven politiek, plaats 
moet maken voor een door waarde gedreven po-
litiek.  John sluit af met enkele tips om in de loka-
le politiek af te rekenen met het Economisme.  
 
1. Politiek laten leiden door waarden die 

daadwerkelijk de ongelijkheid aanpakken, 

klimaatverandering stoppen en onderwijs 
en werk zin geven. 

2. Voer eerst de discussie over waarden en 
kijk daarna naar de kostenefficie ntie en -
effectiviteit. 

3. Kijk niet alleen naar de kosten op korte ter-

mijn, maar ook naar (financie le) opbreng-
sten en afnemende kosten op langere ter-

mijn. 

Nu maar hopen dat ook de andere partijen hier 
boodschap aan hebben. Dat zou helpen. 
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